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UTSTÄLLNING 

Detaljplaneförslaget har under tiden 2009-05-19 - 2009-06-19 varit utställt i 
Tekniska Nämndhuset Planförslaget har även visats i Biblioteket i Hjorthagen, 
Artemisgatan 30A samt i biblioteket i Fältöversten, Valhallavägen 148, 
Stockholm. Förutom kända sakägare har berörda boende och andra 
intressenter, som under samrådet skriftligen framfört synpunkter, fått 
underrättelse om utställningen i brev. Övriga har informerats genom annons i 
dagspress samt genom affischering pä allmänna anslagstavlor i Hjorthagen. Ett 
informationsmöte i form av öppet hus hölls i Hjorthagens medborgarhus, 
Artemisgatan 19, den 2:a juni mellan klockan 16 och 20, vilket besöktes av ca 
70 personer. 

Synpunkter inkomna under utställningen 

Sammanfattning 
Under utställningen har tjugofem yttranden med synpunkter inkommit varav 
tre efter utställningstidens slut Vid det öppna huset framfördes mestadels 
synpunkter gällande programrelaterade frågor för hela Hjorthagen men också 
specifika synpunkter på detaljplanen. 

Länsstyrelsen anser att ambitionerna är höga och har inget att erinra gällande 
kultur, natur, stads- och landskapsbild samt Kungliga nationalstadsparken. 
övriga remissinstanser är väl integrerade i processen och har f&tal synpunkter. 
Synpunkter inkomna från boende och intresseföreningar har främst berört 
bebyggelsen i Hjorthagsparken västra sluttning samt bredden och utformningen 
av grönkorridoren i öst-västlig riktning i den norra delen av planområdet. Även 
hushöjder och förändrade markhöjder tas upp bland inkomna synpunkter. 

Ett fåtal av de inkomna synpunkterna är positivt ställda till stadsutvecklingen i 
Norra Djurgårdsstaden och de satsningar Stockholm stad gör bl.a. gällande 
miljöprofilen för området och tillkommande koUektivtrafiksatsningar. 

Remissinstanser 
jCdwf fyreken har inget att erinra avseende kultur, natur, stads- och 
landskapsbild samt Kungliga nationalstadsparken. Länsstyrelsen konstaterar att 
ambitionerna är höga för att skapa en bra anpassning till Kungliga 
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nationalstadsparken saimtill de ur kulturmiljösynpunkt och stadsbildssynpunkt 
betydelsefulla gasklockorna. Länsstyrelsen förutsätter att riskerna med 
gashanteringenisamband med områdets utbyggande hanteras väl.Vad gäller 
förmalia på plankartan påpekar Länsstyrelsen administrativa bestämmelser som 
bör övervägas. 

^ ^ ^ ^ ^ h a r en positiv syn på utvecklingeniNorra Djurgårdsstaden där 
delvis redan ianspråktagen mark används för stadsomvandling. Planeringen 
och genomförandet av en stadsspårväg genom området ses också som mycket 
positivt. 

^ ^ v ^ ^ har inga synpunkter. 

^ ^ ^ ^ / ^ ^ v ^ ^ har inga synpunkter. 

^ ^ / ^ ^ 7 ^ / ^ / ^ ^ ^ ^ ^ ^ påpekar att planföräi^dringarnaiområdet får påverkai^ 
på befintliga el-anläggningar samt att ny elförsörjning erfordras för den 
tillkommande bebyggelsen. 

^ ^ ^ ^ ^ 1 ^ ^ ^ ^ påpekar att planområdet ligger inom riskområdet för 
lågtrycksgasklockorna och gasollagret.^n förutsättning för genomförandet av 
detaljplanen är att innan influyttning sker skall gaslagringenilågtrycks 
gasklockorna (3 och 4^ vara avvecklad och gasolcisternervara tömda och 
avskilda från gasproduktionsanläggningen. Gasklockor3och4samt 
gasollagret töms till maj 2010.A11 övrig verksainhet som berör 
gasproduktionsanläggningen skall varaheltavvecklad under 2013.lövrigt har 
PortumVärme inga synpunkter utan ser fram emot fortsatt samarbete kring 
energilösningar för området, frågor som berör riskhantering saint 
ledningsförläggningar 

7 ^ ^ ^ ^ / ^ ^ p å p e k a r att det ärviktigtatt antalet cykelparkeringsplatser! 
området blirtillräckligt många. Särskiltviktigtärdetisamband med de 
studentbostäder som planeras. Gykelparkeingstalet bör ej understiga 2,0. 
Parkvägarinom området bör dimensioneras för cykeltrafik. Parkeringstalet(ca 
0,^3 platser^lägenhet)anses rimligt. Pör avfallshanteringen beskrivs endast 
kravet på sopsugiområdet. Den planerade förskolan bör också anslutas till 
sopsugssystemet. Matavfall ska kunna insamlasivarje kök med avfallskvarn 
eller liknande teknik. 

^ ^ ^ / ^ ^ / ^ ^ ^ ^ ^ ^ e f i e r f r å g a r ett övergripande program för idrotten! 
Östermalmsområdet görsisamband med den fortsatta planeringen. 

^ ^ ^ ^ / ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ b a r under planeringsprocessen fört diskussioner 
med stadsbyggnadskontoret och exploateringskontoret för att lösa frågor 
kopplade till genomförandet av detaljplanen. Diskussionerna har landatiett 
avtal mellan staden genom exploateringskontoret och Martin Glsson 
Fastigheter Af3.Tidigare bar Martin GlssonPast!gheterAf3 påpekat stora 
svårigheter med fortsatt drift av dess verksamhet och på de störningar 
verksamheten kommer att drabbas av om detaljplanen genomförsidess 
nuvarande utformning, byggarbeten för bostäderiHjorthagen parallellt med 
byggarbeten för Norra länken kommer att pågå underväldigt lång tidinärheten 
av fastigheten Ängsbotten^där Martin Glsson bedriver sin verksamhet. 
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/ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ / ^ ^ ^ ^ anser att detaljplanenm^ 
påtaglig skada genom intrångiKungliganationalstadsparkens naturlandskap 
ochpådethistoriskalandskapetsnaturvärden. Höjningen av marken inom 
områdetbidrarstarkttill skadorpå vegetationen. Det planerade parkstråketi 
öst-västligriktning är klart otillräckligtibredd.Denmyckethöga 
exploateringen medför tryck och slitage på de små gröna fläckar och stråk som 
läggs iniområdetDettamedför storrisk för att den planerade utformningen av 
grönstråket med ängsvegetation och täta busksnår slutar som klippt gräsmatta. 
De täta busksnårenkommeratttasbortmed tanke på trygghetenistadens 
parker, belysning kommersäkert att sättas upp vilket påverkar alla nattdjur. 
Trädenkommer att skugga de boendes fönster och balkonger och leda till krav 
påellerenskildain!tiativtillattdetasbortlnomtidsperspektivetpå2^0årkan 
vad som helsthändasom undanröjer även de bästaavsikter. Någon rimlig 
alternativredovisninghar inte gjorts. Hurdennyabebyggelsen kommer att 
upplevas ifrån Abessinien har belyst knapphändigt!MKr3:n vilket är en 
betydande brist. Detaljplanen anses stridamot stadens översiktsplan genom att 
inte tahänsyn till stadslandskapet och den kulturhistoriskt värdefulla 
bebyggelsen!Abessin!en.MK^:n uppfyller inte de krav som bör ställas vad 
gäller alternativ. 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ a n s l u t e r s i g t i l l de synpunkter Pörbundet för 
P^koparkens ordförande Richard Murray anför som ombud för 
NaturskyddsföreningeniStockholmslän. 

utformning av den natur-ochkulturhistorisktkänsligamiljön inom 
planområdet. De anserattförslaget skulle göraintrångoch mycket påtaglig 
skada påKungliganationalstadsparken. De anser att den planerade 
spridningsvägen är klart underdimensionerad för att klara behovet. DLV 
hänvisartill Pörbundet för ^koparkens skrivelse och bifogade PM 
^ommentarertill detaljplan (inkl MK^för^Del av NorraDjurgårdsstaden 
(västras kopplade till vikten av fungerande spridningssambandiområdet^ av 
LlisabethHedin.DLVanserattMiljökonsekvensbeskrivningenmåste göras 
om och därmed detaljplanen. De ifrågasätter starktatt staden avser höja 
marknivån såkrafiigt och atthårdgjordavägarskullefåingåispridnings^onen 
bredden börvaraminstlOO meter effektivt för att djur-och växtliv skakunna 
spridas. Puktstråketär en god tanke men detmåste utvidgas och föra vattnet 
vidare till den tidigare fåran längs med Piskartorpsvägens kärrmark kombinerat 
med nya dammar för groddjuren.Grodtunnel bör anläggas under alla 
hårdgjorda ytor. Anläggandet av de tvåkvartereniHjorthagsparken måste utgå 
helt eftersom de utgör en påtaglig skada påKungliganationalstadsparkenidess 
viktigaspridningsväg. Plöjningen av gatanvästerom dessa kvarter börminskas 
l^ra^igtochförskolanbörtasbort. DLVärtveksammatill höjdenpåhuseni 
västra delen avplanområdetivad de anser är Kungliganationalstadsparken. 
DLVställer sig tveksamma till de stora utsticken för balkonger som tillåts! 
planenmed motiveringen attdetledertillkonfliktermed träd, olycksriskerför 
nedfallande föremål samt enkonstateradökadriskförsjälvmordkombinerad 
med svindelkänsla, boende ska inte vara förknippat med denna negativa 
baksida av kända arkitekter. 

^ ^ ^ ^ ^ / ^ ^ ^ ^ ^ v ^ ^ ^ anser att det historiska landskapet och två 
kulturhistoriska riksintressen, gasverksområdetoch Abessinien, påverkas 
negativtav detaljplanen. Detaljplanen inkräktaroch hotar den återstående 
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spridningsvägen från Ingenjörsvillorna över Storängskroken-Hjorthagsparken-
Gärdet. De anser att de tidiga markanvisningarna sätter hela den demokratiska 
planprocessen ur spel. Stadsbyggnadskontoret har försökt förbättra 
förutsättningarna genom att flytta bebyggelsen norrut men förbättringen är 
marginell ur skydds ocb spridningssynpunkt Södermalmparkernas vänner 
anserattKungliganationalstadsparkenoch dess buffertzoner skarespekteras, 
attpunkthusen och förskolaniHjorthagsparken samt det bågförmade huset ska 
utgå, att grönkorridorens bredd Ökar till minst IOmeter, att markhöjningen 
minskar samt ätten skötsel-och åtgärdsplan för attskyddaoch förstärka 
befintliga spridningsvägar och värdekärnoriHjorthagsparken upprättas! 
samråd med Länsstyrelsen och Östermalms parkförvaltning. 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ( ^ T T ^ v f i ^ 
bebyggelsen närmast Piskartorpsvägen högst ska vara fem våningar. De önskar 
en något bredare och tätare trädridå längs Piskartorpsvägen. 

^7^^v ställer sig mycket positiva till att utveckla gasverksområdetiHjorthagen 
till en ny blandad stadsmiljö med en tydlig miljöprofil. Faktorer som låg 
parkeringsnorm, väl utbyggd kollektivtrafik och centralt lägeiregionen ger 
miljöprofilen mer substans än bara själva byggnadernaisig och hur 
närområdethanteras.Tyvärr dras miljöprofilenner av att exploateringsnivån! 
dettautmärkta läge ärför låg. Det ärutmärktatt kommersiella lokaler avses 
uppförasibostadshusens bottenvåningar, vilketär ett grundkrav för attkunna 
skapa levande, trygg och tilltalande stadsmiljö 

^ ^ ^ / ^ ^ , ^ ^ / ^ 
Hjorthagsparkenbörutgådådeinkräktarpåspridningsvägamamellan 
Kungliganationalstadsparkens norra och södra delar, exploateringsgraden ocb 
hushöjder är alldeles för höga. 

^ / ^ ^ / ^ v ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ / ^ ^ ^ , protesterar mot de tre 
niovåningshusen nedanför gasklockornaiHjorthagen. De är alltför höga för att 
smälta iniomgivningen 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ / ^ ^ , anser att den planerade 
bebyggelsen inte överensstämmer med vad som presenterats vid samråd, 
bebyggelsen kommer att domineraparken vilket ledertill en försämring av 
boendemiljön för invånarnaiHjorthagen.bebyggelsen delar ekoparkenitvå 
delar, byggnationen kommer att störa djurlivet. 

^ ^ ^ ^ / ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ / ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 
föreslagnabyggprojektetpåtagligtinkräktarpåHjorthagsparken vilketär ett 
andningshål för boendeienhårtträngd bostadsbebyggelse mellan Värtaverket 
ochNorra länken. Parken ärvildvuxen och besöks av många djur såsom rådjur. 
De befarar att dennakraftiga exploatering hindrar djuren att förflytta sig som 
förut mellan Hjorthagen och NorraDjurgården. De anser att husen öster om 
vallenbordeslopasochparkenbehållasisinnuvarande storlek. De föreslagna 
husens höjder förändrar landskapets topografi påettmycketofördelaktigt sätt 

^ ^ ^ / ^ ^ ^ ^ , ^ ^ / ^ 
har glömts bortiplanen. 

V ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ , u n d r a r v a r f ö r Stockholm ska växa och om 
det är ett egenintresse och vad görsiså fall åt den ökade trafiken? 
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väldigtviktigtattmanskasparaall natur som finnsiområdet, särskilt allastora 
ekar som är så värdefulla. 

Synpunkter inkomna efter utställningstidens slut 

^^v^^ /påpeka r att Värtabanan är av riksintresse som ingåridet 
TransLuropeiskaTransportnätverket.Verksamheter som bedrivs på 
Väî tabaî an och på bangårdeninärheten är störande för omgivningen. 
Detaljplanenfår inte innebära restriktioner för verksamheten och om 
exploateringen påverkar spårtrafikenvill banverket så tidigt som möjligtha 
information om detta. 

^ / / ^ ^ ^ ^ ^ ^ / ^ ^ , ^ ^ ^ ^ ^ / ^ ^ , anser att de nya 
om gasklockornakommerattstickaupp som svampar vidhorisontentill 
Abessinien. Dettaär visuellt förödande för kulturarvet som Abessinien står för. 

^ ^ / ^ ^ ^ ^ / ^ , ^ ^ ^ / ^ ^ ^ ^ , anser att de bögahusen vid 
Hjorthagsbergetminskardrastisktväxters och djurs spridningskorridorervilket 
är oacceptabelt. 

Synpunkter på fördjupning av M l ^ 

rimliga alternativ enligt Miljöbalken^kap 12^ efterfrågas.Även 
nollalternativet ifrågasätts. Att den nya bebyggelsen inom Norra 
Djurgårdsstaden blir högre än Abessinien, riksintresse för kulturminnesvården, 
anses vara belyst mycket knapphändigt 

Synpunkter relaterade till detfördjupade programmet för Hjorthagen 

Attdetkommer att anläggas gångfartsgator, bilpooler och goda förbindelsertill 
Kungliganationalstadsparken upplevs som positivt Den del av pendel
parkeringen vid f^opsten som blir kvar börfiyttas till garage så att marken kan 
nyttjas effektivt 

Pörattmildranuvarandebarriäreffekterbörbron över Piskartorpsvägen befrias 
från biltrafik ochiställetbl! en ekodukt Söder om VärtabananiKungliga 
nationalstadsparkenbör det även fortsatt finnas plats förytkrävande 
arrangemang som cirkusar, f̂ n ny arena för Djurgårdens IP skulle kunna 
lokaliseras vid l^opsten. 

Norra Länken bör överdäckas med glastak. Kungliganationalstadsparkens yttre 
gräns anses vara fel beskriven. Ställverketikv elektriciteten börfiyttas till kv 
Nimrod för att möjliggöranya bostäder centraltiHjorthagen.Gmrådet kring 
Plusarvikenkan istället utvecklas som grönområde mednaturmark, rekreation, 
sport och idrott GmfÖrdela exploateringen inom stadsutvecklingsområdet. 

Att området harfått en tydlig miljöprofil välkomnas varmt, dess verkan dras 
dock ned av att exploateringsnivån ärför låg. Man börpåetttidigt stadium 
planera för en indragning av spårvägiområdetsåattplanerna inte ^kommer 
bort på vägens. 
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Synpunkter inkomna under samrådet eller utställningen som ej 
tillgodosetts 

Synpunkter som rör områdets exploateringsgrad, byggnaders höjder och yta 
med på plankartan bestämd utformning har inte tillgodosetts 

Synpunkter som rör breddning och förändrad utformning av grönkorridoren 
mellan Hjorthagsparken och Norra Djurgården har inte tillgodosetts. 

Synpunkter som rör placeringen av husiHjorthagsparkens västra kant söder 
om gasklockorna har inte tillgodosetts. 

Synpunkter som rör höjningen av marken inom planområdet har inte 
tillgodosetts. 

Inte heller de som efterfrågar redovisning av ännu fler alternativ till 
markanvändning, framtagna på stadens !n!tiativ,får sina synpunkter 
tillgodosedda. Dock har den övergripai^deMK^m och det fördjupade 
programmet för Hjorthagen efier samrådet kring den övergripande MK^:n,i 
sainbandmeddetaljplanDp2001-07^33,kompletterats med tydligare 
redovisning av alternativ. 

Plera synpunkter har inkommit som inte är möjliga att hantera inom ramen för 
arbetetmed detaljplanen, mensomberörHjorthagenoch den tillkommande 
bebyggelsen på ett mer övergripande plan. Dessa synpunl^ter avses 
sammanställas och inarbetasidet fördjupade programmet för Hjorthagen som 
dynamiskt levervidareitaktmed att utredningartas fram och synpunkter 
inkommer. 

Stadsbyggnadskontorets ställningstagande 

De inkomnasynpunkterna bekräftar de olika intressen som finnsiområdet, där 
riksintressenaKungliganationalstadsparkenocbAbessiniens kulturmiljö ställs 
irelation till behovetavbostäderienattral^tiv del av staden.Stadsbyggnads
kontoret anser attplanförslagetpåettrimligt sätt väger samman dessa intressen 
och dessutom på fiera sätt innebär en förbättring. 

Planförslaget är förenligt med Stockholms översiktsplan och strategin att bygga 
stadeninåt f3ebyggelseiområdet im^ebär ett efföktivtnyttjandeav mark. Den 
förbållai^devistätabebyggelsenbidrartill en långsiktigt hållbarutveckling och 
god hushållning med naturresurser, genom att bland annat ge gynnsamma 
förutsättningar för gång-, cykel-ocbkollektivtrafik. 

^ ^ / / ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 
Stadsbyggnadskontoretanser att, utifrånPördjupningavMl^ upprättad till 
detaljplanen samt Naturmiljöutredningen, att påverkan på upplevelsen av 
Kungliganationalstadsparkensstorskaliga landskapsrum och gasverkets 
dominerande byggnader blir acceptabel och att detaljplanens genomförande 
därmed inte utgör skada ellerpåtaglig skada på Kungliganationalstadsparken. 

Planförslaget innebär att värdekärnan för eklevande biotoper som utpekats som 
särskiltvärdefull hamnar inom parkmark. Därmed ges möjlighetattförstärka 
vegetationeniområdet på lång sikt och därmed utvecklaspridningssainbanden 
mellan Hjorthagsparken och Kungliganationalstadsparken.Vtterligare 
förstärkningar görs genom anläggandet av en groddjurstunnel samt en planlagd 
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grönkorridor mellan Hjorthagsparken och Ingenjörsvillorna. Hur ytterligare 
förstärkningar av spridningssambanden mellan Gärdet ochNorra Djurgården 
kan ske påandraplatserreglerasinteidenna detaljplan. 

^ / / ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 
lnförutställningenavdetaljplanenuppdateradesMKf3ochfördjupatprogram 
under 200^ och 2009 med tydligare redovisning avtidigare planalternativ och 
alternativ som tagits fram påinitiativ av intresseföreningar. Stadsbyggnads 
kontoretbedömerattdet inte ärrimligtattarbetafram ytterligare alternativ 
med lägre exploateringsgrad,!strid mot gällande översiktsplan och program 
förstadsutvecklingsområdet 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 
Den kritik som riktas mot förslaget innebär huvudsakligenattman önskar se 
ingen eller en betydligt lägre exploateringiområdet,bådeiform av lägre 
hushöjder ochmindre ytor som tasianspråk för bebyggelse. Dettaskulle 
kunnaske antingen genom en omfördelning av exploateringeniNorra 
Djurgårdsstaden eller genom en sänkning av dettotalaantaletplanerade 
bostäderiområdetldet senare falletkan förutsättas att det antal bostäder som 
motsvarar sänkningen byggs någon annanstansiStockholmsområdetf3åda 
alternativen bedömer stadsbyggnadskontoretsom sämre. Attistället bygga 
någon annanstans,iettmerperifertlägeellerpå jungfruligmark, skulle 
innebära ennegativ miljöbelastning ur ett regionaltperspektiv. 

Stadsbyggnadskontoret gör bedömningen attskalan på bebyggelsen ärväl 
anpassad till landskapsbild ochkulturmiljöDenrelativthögaexploaterings 
graden bidrartiU en tät och levande stadsmiljö med underlag för offentlig och 
kommersiell service. 

A^/^^7B^ 
Eftersamrådet200^ gjordes enstor omstrukturering av bebyggelseninom 
detaljplaneområdet Gatorrätades upp för att skapa grönafondermed 
HjorthagsbergetpåenasidanochKungliganationalstadsparken på den andra. 
Pramtagandet av ennaturmiljöutredningleddetillatttre av byggnaderna, 
placeradeiHjorthagsbergets västrakant, utgick. De byggnadersom återfinns! 
detaljplaneförslaget ärplaceradepåmark som är eller kommer att vara 
ianspråktagenpågrundavtunnelförläggningavhögspänningsledningensamt 
markreningsåtgärder. 

Tunnelmynningen för arbetstunneln, till den större kraftledningstunneln under 
Husarviken till ställverket, övertäcks med ett bostadshus. Möjligheten att 
komma neritunneln för arbetsfbrdonmåste finnas kvar. Vtterligare tvåhus 
placeras på den stora upplagsplatsen (^hotspot^) som identifierats! 
Hjorthagsbergets sluttning. Dpplagsplatsenkräver en omfattande 
saneringsåtgärd, vilket medför stora konsekvenser för befintlig mark och 
vegetation inom detta område, tlpplagsplatsen kom till under slutet avl^OO-
talet då granit bröts som byggmaterial till tegelgasklockorna.f3ergstäkten 
fylldes därefterigen med restprodukter och slaggmaterial från 
gasproduktionen. Inom detta område återfinns därmed inga större ekar. Denna 
utfyllnad behövernu åtgärdas och renas.f^n utav byggnaderna, denfjärde och 
sista, byttes tidigt ut från att vara etthögre bostadshus till en låg friliggande 
förskola på grund av närliggande ekar. 

PrånattisamrådsfÖrslagetvarit sju byggnadermed sammanlagt ca200 
lägenheter återstårnu ca ^Ölägenheter och en förskolaför fyraavdelningar! 
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Hjorthagsparkens västra kant. Stadsbyggnadskontoret anser att resultatet av 
naturmiljöutredningen starktharbidragittill den nu aktuella planstrukturen. 

Grönkorridoren som sträcker sigiöstvästlig riktningiden norra delen av 
planområdet bar bredden ^0 meter från fasad till fasadidet smalaste snittet 
Inom detta mått innefattas lokalgata för angöring till de båda kvarteren. 
Gatorna ges en annan karaktär än övriga lokalgatoriområdet Idén är att låta 
träd och övrig vegetation dominera stadsrummet. Tillsammans med fuktstråk 
för omhändertagande av dagvatten samt groddjurstunneln, anser kontoret att 
spridningssambanden mellan Hjorthagsparken och Kungliga nationalstads
parken på lång sikt kan stärkas. 

^ / ^ ^ 7 ^ 
Närheten till Abessinien samt gasverksområdets kulturhistoriskt intressanta 
bebyggelse har varit en självklar del av utgångspunkternaiprogram och 
planarbetet. Hänsyn visas genom anpassning av bebyggelse inom 
detaljplaneområdet genom dess struktur, hushöjder, materialval samt 
färgsättning. Ltt viktigt mål är dessutom att bevara såmycket vegetation! 
buffertzonen inom Hjorthagsparken som möjligt. 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 
Synpunkter påriskeriområdet berör inte detaljplanens utformning, utan är 
främst kopplade till den period av byggskedet som infaller innan maj 2010, då 
gasverksamheten närmast planområdet skall vara avvecklad, f̂ n fördjupad 
riskanalys som redogör för dessa risker och åtgärder för att begränsa dem till 
acceptabla nivåer togs fram under sommaren 200^. Staden avser fortlöpande 
föra en diskussion medPortum, brandförsvaret och övriga berörda kring 
riskerna vid exploatering ochisamband med gasverkets avvecklande. 

duller och vibrationer till följd av exploateringen under byggskedet regleras 
inteidetaljplanen men skall följa gällande riktvärden.Temporärt kan dock 
riktvärdena komma att överskridas vid Ingenjörsvilloma, som gränsar till 
detaljplaneområdet 

Ambitionen äratt cykelparkeringstalet inom detaljplaneområdet skabållas 
högt Det exakta cykelparkeringstalet reglerasikvalitetsprogrammet för 
gestaltning som avses upprättas efier detaljplanens antagande. Höga ambitioner 
gällande resurseffektiv sophantering finns för hela området och är starkt 
kopplade till det miljöprogram som upprättas inom Norra Djurgårdsstaden. 

^ ^ ^ ^ 
De förändringar staden avser att göra vad gäller markförbållai^den och höjder 
baseras på flera olika faktorer. Främst gäller att en förberedande åtgärd har 
vidtagits till förändrade havsvattennivåerisamband med förväntade 
klimatförändringar, vilket påverkar stora delar av ledningsnätet inom området 
Pöroreningssituationen inom området gör det tekniskt och ekonomiskt svårt att 
motivera djupare garagevåningar som skulle medföra påverkan på grundvattnet 
och därmed förvärra föroreningssituationen. byggnader ska konstrueras med 
gas-och vattentät bottenplatta och källarmurtill markytan. 

Detaljplanen reglerar inte bebyggelsens gestaltningidetalj De övergripande 
gestaltningsidéer som ges uttryck föriplanbeskrivning och illustrationsbilaga 
har blaî d annat till ambition att skapa ett område med tydligt offentlig karaktär 



9(9) Dp 200^-12203-^4 

mot gator och platser ocb en färgsättning som är väl samstämd med den äldre 
gasverksbebyggelsen ocb Kungliga nationalstadsparkens natur, f̂ tt 
kvalitetsprogram avses arbetas fram innan bygglov ges.ldetta kommer 
tydligare riktlinjer för gestaltningen att utarbetasidialog med byggherrar och 
arkitekter. 

Stadsbyggnadskontoret uppmärksammar Länsstyrelsens rekommendationer 
gällande administrativa bestämmelser om kvalitetsprogram på plankartan och 
överväger andra formuleringar till kommande detaljplaner inom området, men 
anser inte att det föranleder revidering av den utställda detaljplanen. 

För synpunkter på bestämmelse om byggnadsteknik på plankartan anser 
kontoret att den höga ambitionen och den svåra marksituationen inom området 
bör avspeglasibestämmelserna på plankartan. Ingen utav de markai^visade 
byggherrarna inom detaljplaneområdet har påpekat synpunkter kring reglering 
av byggnadstekniska detaljer. Kontoret överväger ändå att till kommande 
detaljplaner inom området finna andra formuleringar för dessa viktiga aspekter. 

revidering efter utställning 

Pfier detaljplanens utställning har följande revideringar av redaktionell 
karaktär genomförts: 

^ Gränser för parkeringsplatser avsedda för bilpool harjusterats för att 
bättre överensstämma med den faktiska utformningen av gatan. 

Stadsbyggnadskontoret anser att revideringen är av sådan karaktär att förnyad 
remissomgång ej föranleds. 


